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آخرین اخبار از نقل و انتقالات پرسپولیس
یحیی گل محمدی پس از ناکامی در لیگ بیست و یکم، با چند 

خرید بزرگ تیمش را مهیا حضور قدرتمند در فصل آتی می کند.
مرتضی پور علی گنجی، علیرضا بیرانوند و دانیال اســماعیلی فر 
بازیکنانی با ســابقه حضور در تیم ملی هســتند که طبیعتا با مبلغ 
قرارداد بالا به جمع سرخپوشــان اضافه شده اند تا بار دیگر عنوان 
قهرمانی را بــرای این تیم به ارمغان بیاورند. امــا این پایان کار 
پرســپولیس در فصل نقل و انتقالاتی تابستانی نیست، در لیست 

خرید گل محمدی نام هایی چون ســروش رفیعی، محمد خدابنده 
لو و چند بازیکن دیگر هم دیده می شود. طبق پیگیری های انجام 
شده به نظر می رســد، سروش رفیعی که قراردادش با سپاهان به 
پایان رسیده مشکل خاصی بابت پرسپولیسی شدن ندارد و باید کار 
انتقال او را تمام شــده دانست. مدیران پرسپولیس منتظر بازگشت 
وی از قطر با پایان اردوی تیم ملی هســتند تا به صورت رســمی 
با این بازیکن قرارداد همکاری بســته شود. اما جذب محمد خدا 

بنده لو هافبک ۲۰ ســاله تیم ذوب آهن کمی دشوارتر است. این 
هافبک جوان که قرارداد یک ساله اش با گاندوها به پایان رسیده، 
مورد توجه چند تیم لیگ برتری دیگر هم قرار گرفت اخبار شنیده 
شده حاکی از آن است که امیر قلعه نویی اعتقاد خاصی به هافبک 
خوش آتیه تیم ملی امید دارد و از مدیران باشگاه گل گهر خواسته 
که او را به جمع شاگردانش ملحق کنند. از مس رفسنجان نیز، به 

عنوان دیگر مشتری خدا بنده لو یاد می شود.

ورزشی

اخبار کوتاه 

همه حاشیه ها برای اســتقلال پس از جدایی فرهاد مجیدی از 
این تیم آغاز شد. آبی پوشان پایتخت که به تازگی رنگ قهرمانی 
را به خود دیده بودند، به یک باره همه خوشی های شــان به عزا 
تبدیل شد و فرهاد مجیدی طی یک بیانیه ای در فضای مجازی 

با هواداران استقلال خداحافظی کرد.
اما ماجرا از جایی آغاز می شــود که مدیران اســتقلال باید 
دســت به کار شــوند و راهی برای انتخاب فردی شایسته به 
عنوان جانشین مجیدی پیدا کند. اولین موضع رسمی مدیران 
اســتقلال در این باره این بود: »باشــگاه اســتقلال به لطف 
خداوند و حمایت همــه جانبه هواداران عزیز و گران قدر خود 
به مســیر پیش رو با قدرت برای فصل آینده ادامه خواهد داد 
و به همین منظور برای از دســت ندادن زمان نقل و انتقالات 
و آماده ســازی تیم، هیات مدیره پس از بحــث و تبادل نظر  
مصوب کرد که مدیر عامل باشــگاه پس از مذاکره، سرمربی 
جدید را در اســرع وقــت انتخاب و معرفــی نمایند تا فرصت 

انتقالات مغتنم شمرده شود.« جهت نقل و 
اما در این مدت گزینه های مختلفی به عنوان سرمربی استقلال 
مطرح شــدند. امیرقلعه نویی، گابریل پین، آندره آ اســتراماچونی، 
مهــدی رحمتی، الکس نوری،   ســاغلام، مورایس، جواد نکونام 
و... از برجســته ترین گزینه های جانشــینی مجیدی در این چند 

روز بوده اند.
در این اســامی، شــاید بتوان گفت تنها جــواد نکونام بود که 
می توانست نزدیک ترین گزینه به هدایت استقلال باشد اما جواد 

نکونام ترجیح داد در فولاد بماند و در جمع آبی ها حضور نداشته 
باشد.

حدود ۱۲ روز از جدایی مجیدی و بدون ســرمربی بودن باشگاه 
اســتقلال می گذرد اما مدیران باشگاه استقلال به نظر همچنان 
برنامه ی مشــخصی برای انتخاب سرمربی ندارند. به نظر هیات 
مدیره پروســه انتخاب ســرمربی جدید را بــه مصطفی آجورلو 
ســپرده  و مدیرعامل باشگاه اســتقلال هم تا اینجای کار هیچ 

شفاف سازیی در این رابطه انجام نداده است.
آن هایی که به مدیرعامل باشــگاه اســتقلال اعتمــاد دارند و 
قهرمانی آبی ها در فصل گذشته را مدیون او هستند، معتقدند که 
آجورلو و مدیران اســتقلال »چراغ خاموش« دارند پیش می روند 
اما با گذشت ۱۲ روز باشگاه استقلال به طور کلی ۲ بیانیه نسبت 
به ســرمربی آینده آبی پوشان داده است که تقریبا هیچ تفاوتی با 

یکدیگر ندارند.
بیانیه اول

»باشگاه اســتقلال فرآیند انتخاب سرمربی جدید را با جدیت و 
دقت دنبال می کند. مذاکره بــا گزینه های مدنظر در حال انجام 
اســت و اخبار مربوط بعد از حصول نتیجــه در اختیار هواداران 
عزیز قرار می گیرد. همچنین هواداران عزیز مطمئن باشند فرآیند 
نقل و انتقالات از جانب باشــگاه با تمام توان پیش می رود و تیم 
قهرمان ایران با قدرت در فصل جدید فوتبال حاضر خواهد شد.«

بیانیه دوم
»مذاکــره با گزینه های مختلف جهت هدایت تیم اســتقلال با 

هدف ورود قدرتمند به فصل آینده با دقت فراوان در حال انجام 
اســت. این انتخاب حتما با لحاظ تمام جوانب و بر مبنای تداوم 
قهرمانی اســتقلال و حضور قدرتمندانــه در فصل آینده صورت 
خواهد گرفت. لازم به ذکر اســت، اخبار دقیــق و موثق درباره 
انتخاب ســرمربی تیم استقلال از طریق رســانه رسمی باشگاه 

منتشر خواهد شد.«
افزایش نگرانی ها

بیانیه های باشگاه استقلال تا اینجای کار نتوانسته هیچ کمکی 
به شفاف سازی اوضاع و رفع نگرانی هواداران استقلال کند و از 
طرفی دیگر به شایعات بیشتر و گزینه های سرمربی گری بیشتری 
دامن زده اســت، تا جایی که در حــال حاضر بیش از ۱۰ گزینه 
داخلی و خارجی به عنوان سرمربی آینده استقلال معرفی شدند.

این مساله نشان دهنده ضعف رسانه ای مدیران باشگاه استقلال 
است که نتوانستند افکار عمومی را به شکل درستی هدایت کنند 
و وقتی چنین اتفاقی رقم بخورد، بازار شــایعات نیز بیش از پیش 
داغ می شــود و آینده استقلال هم بیشتر از گذشته در هاله ای از 

ابهام قرار می گیرد.
با این وجود همه چیز هم چنان برای اســتقلال مبهم است و با 
این سیاست مبهم و پیچیده مدیران باشگاه استقلال، باید منتظر 
خبر ناگهانی مدیران اســتقلال مبنی بر انتخاب سرمربی جدید 

آبی پوشان پایتخت بود.

پستنفرینشده
شــاید نفرین شده ترین پست پرســپولیس در زمان حضور 
یحیی گل محمدی روی نیمکت سرخپوشــان، پســت دفاع 
راست بوده باشــد. به شــکلی عجیب تعامل او با بازیکنان 
این پست به مشــکل خورده و حاشیه های عجیب و غریب 
داشته است. جالب اینجاست که هر دو دوره کار این مربی در 

پرسپولیس هم همین داستان را داشته است.
مهدی مهدوی کیا

این یکی از مشــهورترین داســتان های تاریخ فوتبال ایران 
اســت که اصلا نیازی به بازگویی ندارد. مشــکلات یحیی 
گل محمــدی با مهدوی کیا در نیم فصــل دوم لیگ دوازدهم 
منجر به خداحافظی غریبانه و غم انگیز کیا شد. مهدی شاید 
بهترین دفاع راســت تاریخ فوتبال ایران باشــد. او حتی روز 
خداحافظی اش برابر ســپاهان هم طی چند دقیقه حضور در 
زمین، دو سانتر خیلی خطرناک انجام داد تا ثابت کند حقش 

بوده بیشتر مورد استفاده قرار بگیرد.
مهدی شیری

مدافع راســتی که همیشــه زیر تیغ انتقــادات بود، ازجمله 
بازیکنان محبوب و مورد اعتماد یحیی به شمار می آمد. حتی 
با آنکه هند پنالتی مشهور شیری در بازی با اولسان هیوندای 
فرصت قهرمانی در آســیا را از پرسپولیس گرفت، او از چشم 
گل محمدی نیفتاد و قراردادش با نظر این ســرمربی تمدید 
شــد. با این همه اخراج در بازی سوپرجام، حوصله یحیی را 
ســر برد و او به شــکلی عجیب این بازیکــن را اخراج کرد. 
خیلی ها از سرمربی پرسپولیس ایراد گرفتند که اگر شیری را 

نمی خواست، چرا 3 ماه قبلش با او تمدید کرد؟
منوچهر صفروف

مدافع راست تاجیکستانی اواسط نیم فصل اول جذب شد. او 
و وحدت هنانوف با هم آمدند، اما تا نیم فصل پشــت پنجره 
بسته سرخ ها ماندند. بعدتر وحدت هرازگاهی به بازی گرفته 
شــد اما منوچهر کلا چیزی حدود ۱5۰دقیقه به میدان رفت. 
حالا درخشــش منوچهر در بازی دوســتانه تاجیکســتان و 
میانمار بهانه ای شده تا رســانه های تاجیک به انتقاد از کادر 
فنی پرسپولیس بپردازند. آنها عقیده دارند یحیی گل محمدی 
نتوانسته به خوبی از ظرفیت های صفروف استفاده کند. از این 
طرف هم کسانی که به منوچهر ایمان ندارند می گویند اصلا 
چــرا یحیی چنین مهره ای جذب کرد کــه بعدا بخواهد او را 

نیمکت نشین کند؟
رامین رضاییان

این هم دردسر آخر گل محمدی اســت. او یکی از بهترین 
مدافعان راســت این سالیان فوتبال ایران را که بین هواداران 
هم محبوبیت دارد نپســندیده و دســت کم تــا زمان تنظیم 
این مطلب نســبت بــه حذف او مصمم اســت. یحیی حتی 
دانیال اســماعیلی فر را برای پســت دفاع راست جذب کرده 
تا شــاید نشــان بدهد کار رامین تمام است. حذف رضاییان 
چالش ســاده ای برای گل محمدی نخواهد بود. مســلما اگر 
اسماعیلی فر به اندازه کافی خوب نباشد یا رضاییان در تیمی 
دیگر بدرخشد، گل محمدی باید منتظر انتقادات زیادی باشد. 
حتی در صورت حفظ رامین هــم انتخاب یک نفر از بین او 
و دانیــال برای بازی یا تغییر پســت هر کدام از آنها ســاده 

نخواهد بود.

بهزودیپروسهتمدیدقرارداد
استقلالیهاآغازمیشود

با گذشــت حدود دو هفته از آخرین دیدار استقلال در لیگ 
بیســت و یکم، مدیران این باشگاه هیچ اقدامی برای تمدید 

قرارداد بازیکنان مازاد تیمشان نکردند.
اغلب بازیکنان اســتقلال برای فصل آینده قرارداد دارند و 
نفرات کلیدی تیم برای لیگ بیست و دوم هم تحت قرارداد 
باشــگاه هســتند. با این وجود قرارداد ۷ بازیکن که اغلب از 
نفرات با تجربه و قدیمی تیم هســتند به پایان رسیده است. 
وریا غفوری، محمد دانشــگر، روزبه چشــمی، سعید مهری، 
آرمــان رمضانی، عــارف غلامی و رافائل ســیلوا بازیکنایی 

هستند که بازیکن آزاد محسوب می شوند.
در ایــن میــان جدایی رافائل ســیلوا به دلیــل رقم بالای 
درخواســتی اش قطعی شده و به نظر می رسد آرمان رمضانی 
و ســعید مهری نیز که چندان فرصت بازی پیدا نکرده اند، از 

جمع آبی پوشان جدا شوند.
شــنیده ها حکایت از آن دارد، مدیران استقلال در یکی دو 
روز گذشــته با بازیکنان آزاد استقلال تماس گرفته اند و قرار 
است در هفته جاری و اوایل هفته آتی، پروسه تمدید قرار داد 

را رسما آغاز کنند.

»چراغخاموش«یاسردرگمیمدیراناستقلال؟!

پروســه انتخاب سرمربی جدید استقلال به 
اتفاقی عجیب و خســته کننده تبدیل شــده 
اســت. پس از اســتعفای فرهاد مجیدی از 
هدایت آبی هــای پایتخت، مدیران این تیم 
باب مذاکره با ســایر گزینه ها را باز کردند و 
در این مدت در مقاطع مختلفی با سرمربیان 

گوناگون وارد مذاکره شدند.
نخســتین هدف بزرگ مصطفــی آجورلو 
و مدیران اســتقلال برای انتخاب جانشــین 

مجیدی، کســی نبود جز جواد نکونام ســرمربی موفق فولاد کــه آبی ها طی روزهای 
متوالی به دنبال جلب رضایت نکو بودند اما در نهایت او به استقلالی ها پاسخ منفی داد 

و با صدور بیانیه ای اعلام کرد که قصد نشستن روی نیمکت آبی ها را ندارد.
پس از این پاسخ منفی بزرگ، استقلالی ها در پی گزینه های دیگر با افراد مختلفی وارد 
مذاکره شدند که در روزهای گذشــته، اسامی متعددی مانند آندره آ استراماچونی، ژوزه 
مورایس، سنول گونش، زوران مامیچ، رازوان لوچسکیو، ارسون یانال، ارطغرول ساغلام، 
رضا عنایتی و... برای انتخاب به عنوان ســرمربی آبی پوشان در فضای مجازی منتشر 

گردید که مدیران استقلال هرگز این اسامی را تایید یا تکذیب نکردند.
با این حال از دو شب پیش اخبار متعددی درباره مذاکره مدیران باشگاه با الکس نوری 
سرمربی ایرانی – آلمانی به گوش رسید و حتی برخی منابع از توافق نهایی طرفین خبر 
دادند و اعلام شــد که نوری ســرمربی بعدی آبی های پایتخت خواهد بود. اما از شب 

گذشته یک بار دیگر شایعه حضور نکونام در استقلال به گوش رسید.
برخی از رسانه های مجازی مدعی شدند که نکونام برای حضور در استقلال با مدیران 
باشگاه وارد مذاکره شده تا به عنوان سرمربی جدید آبی ها انتخاب شود. ادعای عجیبی 
که بعد از بیانیه نکو و پاســخ منفی او به آجورلو، عجیب تر هم شــد. با این حال، برای 
روشــن شدن ابعاد ماجرا خبرنگار ورزش سه در تلاش بود تا بتواند با سرمربی فولاد که 
این روزها تمایلی به صحبت با رســانه ها ندارد، ارتباط برقرار کند. در نهایت این تلاش 
ها نتیجه داد و نکو صراحتا اعلام کرد که تا این لحظه سر تصمیم قبلی خود مانده است.

نکونام در این باره به خبرنگار ورزش سه گفت: تا این لحظه پاسخ من به استقلال منفی 
است. استقلال تیم بزرگی است و بدون حتم مربی خوبی جذب خواهد کرد ولی همانطور 
که گفتم من با احترام به اســتقلال نمی آیم. بدین ترتیب باید پرونده حضور نکونام در 
اســتقلال را بسته شده بدانیم. سرمربی فولاد به کارش در جمع اهوازی ها ادامه خواهد 

داد و سرمربی آبی های پایتخت فرد دیگری به جز نکونام خواهد بود.

این اواخر تصاویر نگران کننده ای از فرونشســت ورزشگاه آزادی تهران منتشر شد که 
موج خبری و تحلیلی بسیار بزرگی به وجود آورد. عکس  ها غم  انگیز بودند و غیر از این، 
خیلی  ها را نگران کردند که مبادا حادثه  ای شبیه به متروپل در آزادی رخ بدهد. از همین 
رو کارشناسان با حضور در ورزشگاه آزادی وضعیت آن را بررسی کردند و خبر دادند که 
خطری متوجه پایداری سازه نیست. بد نیست چند حقیقت را در مورد این ورزشگاه زیبا 

مرور کنیم؛ شاهد خاموش خاطرات تلخ و شیرین ایرانیان.
۱- ورزشــگاه بزرگ آزادی در یک بازه زمانی دو ساله بین سال  های ۴۹ و 5۰ احداث 
شــده است. کوتاهی این زمان مخصوصا با توجه به امکانات آن زمان قابل توجه است. 
این ورزشــگاه مهر ۱35۰ افتتاح شد. نخستین مســابقه فوتبالی که در ورزشگاه آزادی 
برگزار شد بازی دوستانه پرسپولیس و کروزیرو برزیل بود که با برتری ۴بر۲ تیم میزبان 
همراه شد. نخستین گل تاریخ ورزشگاه آزادی را توستائو برزیلی به ثمر رساند و نخستین 

گلزن ایرانی این استادیوم هم صفر ایرانپاک بود.
۲- ورزشــگاه آزادی اصلا به بهانه میزبانی از بازی  های آسیایی ۱۹۷۴ تهران تاسیس 
شــده بود و بهره  برداری جدی از آن از همان زمان آغاز شــد. از دیگر مسابقات مهمی 
که آزادی میزبان آن بوده، می  توان به فینال جام ملت  های آســیا در ســال ۱۹۷۶ اشاره 
کرد؛ دیداری که در آن تیم ملی کشورمان با ضربه آزاد علی پروین یک بر صفر کویت را 
برد و برای ســومین بار پیاپی قهرمان آسیا شد. آزادی همچنین دو مرتبه میزبان فینال 
جام در جام آســیا بوده و سه بار هم از بازی نهایی جام باشگاه  ها یا لیگ قهرمانان آسیا 

میزبانی کرده است.
3- ورزشــگاه آزادی از زمان احداث به اســتادیوم ۱۰۰ هزار نفری مشهور بوده است؛ 
ظرفیتی که روی »ســکوهای ســیمانی« واقعی به نظر می  رســید و حتی می  توانست 
پذیرای جمعیت بیشــتری هم باشــد. با این حال در چند مرحله بعد از نصب صندلی در 

طبقات اول و دوم، گنجایش آزادی کاهش یافت و به حدود ۷۸ هزار نفر رسید.
۴- اگرچه ورزشــگاه آزادی در زمان احداث جزو مدرن  ترین ســازه  های ورزشــی در 
جهان بوده، اما به تدریج از معیارها و اســتانداردهای روز عقب افتاده اســت؛ به  طوری 
که کنفدراســیون فوتبال آسیا برای موافقت با میزبانی این ورزشگاه از بازی پرسپولیس 
و کاشــیما آنتلرز در فینال لیگ قهرمانان آســیا، بیش از صد مورد ایراد از آن گرفت. در 
جریان تلاش برای رفع این عیوب، اتفاق شگفت انگیزی رخ داد و شش چشمه سرویس 

بهداشتی دیده نشده و جدید در آزادی کشف شد!
5- قبل از آغاز فینال لیگ قهرمانان آسیا بین پرسپولیس و کاشیما، مشعل معروف ورزشگاه 
آزادی که در یکی از بالاترین نقاط اســتادیوم قرار دارد پس از چهار دهه روشن شد. مشعل 

آزادی آخرین بار در بازی  های آسیایی تهران یا همان المپیک قاره  ای روشن شده بود.

تیــم ملی فوتبال ایران در نخســتین دیدار 
تدارکاتی اش پس از صعــود به جام جهانی 
شب گذشــته در قطر به دیدار الجزایر رفت 
و در حالی که عملکــرد چندان مطلوبی هم 
از ملی پوشان کشــورمان شاهد نبودیم، در 
نهایت در این دیدار تدارکاتی تن به شکست 

۲ بر یک داد.
با اینکه هدف از بازی های تدارکاتی پیروزی 
نیست و این قبیل بازی ها با اهدافی فراتر از 

کســب نتیجه انجام می شود، اما قطعاً عملکرد تیم ها در این بازی ها به خصوص قبل از 
اعــزام به رویدادها و تورنمنت های مهم مورد ارزیابی قرار گرفته و می توان عملکرد آنها 
را ملاکی بــرای تعیین وضعیت و میزان آمادگی و کیفیت احتمالی آن تیم برای حضور 

در آن رویداد دانست.
شــاگردان اســکوچیچ در حالی در این دیدار تدارکاتی تن به شکست دادند که الجزایر 
از تعــداد قابل ملاحظه ای از نفرات اصلی اش در ترکیب اولیه اســتفاده نکرد. در جریان 
ایــن دیدار تیم ملی ایران فاقد برنامه و تاکتیک بود تا نگرانی هایی که از ســوی برخی 

کارشناسان نسبت به آن مطرح می شد، افزایش یابد.
تیــم ملی فوتبال در حالی در این دیدار شکســت خورد کــه دقایقی قبل از آن 
تیم ملی والیبال ایران که ســال ها در قله افتخار والیبال آســیا قرار داشــت در 
لیگ ملت های آســیا متحمل شکســتی تحقیرآمیز از حریف آســیایی خود ژاپن 
شــد تا نســبت به آینده تیم ملی والیبال پس از بیش از یک دهه آقایی در آسیا 

شود. ناامیدی  و  یاس  ایجاد 
قبل از آن هم شــاهد ناکامی و حذف تیم فوتبــال امید ایران در رقابتهای زیر ۲3 
ســال آسیا بودیم که در اتفاقی نادر ملی پوشان امید ما با هدایت مهدوی کیا مقابل 
کشــورهای درجه چندم آســیا هم تن به شکســت دادند تا با عملکردی ضعیف به 

بازگردند. خانه 
این 3 ناکامی بزرگ در فواصل زمانی کوتاه را می توان نمودی از نمودار ورزش ایران در 

ماه های اخیر دانست و روزهای نه چندان سفید را برای ورزش ترسیم کرد.
امید اســت با بازنگری در سیاست های کلان ورزش و همچنین تغییر رویکرد در برخی 
از فدراســیون هایی که با اقشار زیادی از مردم ســر و کار دارند، تغییرات محسوسی در 
عملکرد تیم های ورزشی ایران و به خصوص تیم هایی مثل والیبال و فوتبال که انتظارات 

زیادی از آن می رود را شاهد باشیم.

 پاسخ نکونام به شایعات 
حضور در استقلال

 اخبار نگران کننده 
از ورزشگاه آزادی

سه اتفاق ناامیدکننده در عرصه ملی؛
والیبال هم به فوتبال پیوست!

   علیرضا آذربرزین
استقلال پس از ســالها ناکامی با فرهاد مجیدی 
موفق شد نام خود را بر بیست و یکمین جام لیگ 
حرفه ای ایــران حک کند تا هواداران اســتقلال 
خوشــحال شوند اما این خوشــحالی تداوم زیادی 
نداشــت و با جدایی فرهاد مجیدی کام هواداران 
اســتقلال تلخ شد و  درحال حاضر برخلاف تصور 
همه که فکــر می کردند پایان ایــن فصل مانند 
گذشــته نخواهد بود اما این باشگاه شرایطی مانند 
فصول گذشــته را تجربه می کنــد و مدیران این 
باشگاه هنوز نتوانســته اند با هیچ مربی به توافق 

برسند. 
در همیــن خصــوص محمد نوری پیشکســوت 
اســتقلال طی گفتگویی که با خبرنگار ورزشــی 
امتیاز داشــت نکات جالبی مطرح کرد که در ادامه 

می خوانید:
* نظرتان در رابطه با قهرمانی استقلال؟

اســتقلال کار بزرگی انجام داد کــه قبل از این 
هیچ تیمی نتوانسته است به قهرمانی بدون باخت 
دست پیدا کنند. استقلال در حیث امتیازگیری هم 
رکــورد زد و هیچ تیمی به این زودی نمی تواند به 
رکورد های استقلال برسد. خیلی خوشحال هستم 
که اســتقلال یک قهرمانی پاک و بدون حاشیه و 
بی حرف و حدیث به دســت آورد. مدیریت به تیم 
آرامش داد و بســتر را بــرای کادرفنی و بازیکنان 
فراهم کرد، مهمتریــن آیتم هواداران بودند که در 
این قهرمانی بســیار سهیم بودند و شاید بیشترین 
سهم را داشــتند و همراه با پیشکسوتان که واقعا 

حمایت کردند و بدون حســادت از تیم محبوبشان 
دفاع کردند. ایــن قهرمانی خیلی شــیرین بود و 

هواداران را خوشحال کرد.
* نقش مدیریت در قهرمانی استقلال را 

چه اندازه می دانید؟
با آمدن آقای آجورلــو و دادن اطمینان خاطر که 
با فرهاد مجیدی به مدت ســه سال قرارداد بست 
که ایشــان اطمینان پیدا کنــد جایگاهش متزلزل 
نیســت و با قدرت بیشــتری کارش را ادامه دهد. 
مدیریت نقش خیلی خوبی داشــت، کمتر مصاحبه 
می کردند و بیشــتر بســتر را برای تیم فراهم می 
کردند که و مشــکلات و کمبود هــا را رفع کرد. 

این آیتم ها باعث شــد تا مدیریت نمره ی قبولی 
بگیرد و استقلال یکی از فاکتورهایش در قهرمانی 
عملکرد خوب، بی حاشــیه بــودن و ایجاد آرامش 

توسط مدیرعامل باشگاه بود.
* جدایی فرهاد مجیدی کار اشــتباهی 

بود؟
آقای مجیدی با توجه به قهرمانی که با استقلال 
کسب کرد، باشگاه های داخلی و خارجی با فرهاد 
مجیدی صحبت می کردند و خواســتار این مربی 
بودند. از مدتی پیش این بستر برای آقای مجیدی 
فراهم شد و الاتحاد امارات با ایشان مذاکره کرده 
بود و مقدمات کار یک ماه پیش از این که استقلال 

قهرمان شود فراهم بود. فرهاد مجیدی اگر در آن 
زمــان ادعا می کرد که قصد جدایی دارد حاشــیه 
و مشــکلاتی ایجاد می شــد. کار مجیدی از دید 
خودش حرفه ای بــود و در دنیای حرفه ای فوتبال 
این اتفاقات است و این حق را می دهیم که مربی 
بتواند تصمیم گیری کند. تصمیم گیری ایشان چه 
در زمان بازیگری که در چندین مقطع تا قهرمانی 
اســتقلال نزدیک بود تیم را ترک کرد و سابقه ی 
همچین چیزی را داشته است و باتوجه به تفکرات 
و سابقه ای که داشت این کار را انجام داد. هواداران 
نظر دیگری داشــتند و دوست داشــتند ایشان در 
اســتقلال بماند و ســال آینده هم سکان هدایت 
اســتقلال را داشته باشــد و در جام باشگاه های 
آسیا شرکت کند و ســتاره سوم را بگیرد. با خوب 
بودن مهره های اســتقلال این بستر فراهم بود که 
فرهاد مجیدی بتواند با توجه به شــناختی که دارد 
در فصل آینده هم قهرمان شــود و در آسیا مدعی 
باشد. بنده با کار مجیدی مخالف بودم، هواداران از 
این مربی خیلی حمایت کردند و من اعتقاد داشتم 
که آقای مجیدی باید می ماند. به هر حال تصمیم 
گیری ایشــان بود و جدایی های زمان بازیگری را 
به حســاب بی تجربگی می گذاشتیم اما در زمان 
مربیگری با تجربه تر شــده بود و باز هم رفت. ما 
هرچقدر در رابطه با جدایی مجیدی صحبت کنیم 
فایــده ای ندارد و هواداران از ایــن قضیه ناراحت 
هستند و نتوانستند از کســب قهرمانی خوشحال 
باشــند و کامشان تلخ شــد. در هر صورت آرزوی 
موفقیت دارم برای ایشــان و تشــکر هم می کنم 

بابت اینکه استقلال را قهرمان کرد و به کادرفنی، 
بازیکنان و هواداران تبریک می گویم.

* ترجیح خود بین مربی خارجی و داخلی 
چیست؟

از نظر بنده و بســیاری از پیشکسوتان و هواداران 
گزینــه خارجی برای اســتقلال بهتر اســت، چرا 
کــه گزینه ی داخلــی در حال حاضــر نمی تواند 
به اســتقلال بیاید و می ترســد. بزرگترین مربی 
داخلــی هم بیاید همین نظر را دارد و می ترســد 
نتیجه نگیرد و خراب شود. اگر قرار است گزینه ی 
خارجی جذب شــود باید یک مربی رزومه دار باشد 
که هواداران پذیرا باشــند و در آرامش به امید خدا 
استقلال در سال آینده هم قهرمانی را کسب کند. 
*  وضعیــت نقل و انتقالات را چطور می 

بینید؟
اســتقلال در نقل و انتقالات تا بــه امروز چراغ 
خاموش جلو رفته است، مدیران در سکوت درحال 
مذاکره با بازیکنان هســتند و مطرح  و رســانه ای 
نکردند. انشــالله تیــم در نقل و انتقــالات چراغ 
خاموشــی که به جلو می رود خوب باشد و نفرات 
خوبی را جذب کند چون تیم رقیب چند بازیکن را 
جذب کرده و بازهم درحال جذب بازیکن اســت. 
امیدوارم اســتقلال از تیم رقیب و تیم های دیگر 
عقب نماند و مذاکرات مثبت باشــد و چند مهره ی 
کلیدی جذب کند و همچنیــن مهره های کلیدی 
تیم را نگه دارد، از جمله یامگا، مهدی پور و سیلوا 
که امیدوارم بتواند حفظ کند و با قدرت بیشتری در 

لیگ جدید شرکت کند.

بزرگترین مربی داخلی هم در این شرایط می ترسد به استقلال بیاید
محمد نوری پیشکسوت استقلال در گفت وگو با »امتیاز«:

مصاحبه اختصاصی


